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Generalforsamling tirsdag den 28. januar 2025 

Bestyrelsens beretning for året 2024 

 

Bestyrelsen har kendskab til, at vi har mistet følgende medlemmer i 2024 til i dag: 
 
Elsebeth Maegaard 
Anders Bornøe Arvidsen 
Ragna Svava Larsen 
 
Lad os rejse os og mindes! 

Ære være deres minde 
 
Året 2024 har været et år, hvor byforeningen har budt på forskellige aktiviteter. Her skal 
nævnes: 
 

• Foredrag om Europa Parlamentet og valget til Europa Parlamentet den 4. april med 
Niels Chresten Andersen fra BRK. 

• Foredrag om Martin Andersen Nexø den 17. april med Ingrid Kofod Larsen. 

• Foredrag om opvækst i Sandvig den 16. maj med Edvard Holm Nielsen. 

• Foredrag om bombardementet af Nexø og Rønne i 1945 den 17. september med 
Sanne Steenberg Hansen, Bornholms Museum. 

• Foredrag om it-sikkerhed og svindel med politimand og bankmand den 2. oktober i 
samarbejde med Seniorklubben. 

• Foredrag om barndom i Allinge den 22. oktober med Svend Erik Pedersen. 

• Foredrag om tur med Siriuspatruljen den 12. november med Gorm Andersen. 
 

• Alle foredrag var meget spændende og inspirerende. Desværre kom der ikke 
mange til nogle af dem og mellem 25-30 personer til de fleste. Vi blev dog næsten 
helt blæst omkuld af antal deltagere til foredraget om Siriuspatruljen. Der kom mel-
lem 75-80 personer, hvilken vi ikke har oplevet tidligere. 

 

• Strandrensning den 4. maj på de sædvanlige strækninger fra Kongeskærskolen til 
Allinge havn og fra Næs badestrand til Æggehønen. Der er ikke længere de store 
mængder affald. 

• Vi holdt 3 åbent arkiv aftener i løbet af juni, juli og august.  

• Julehygge for medlemmerne den 3. december i arkivet. 
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”Bytrommen” udkom i februar og september. Bladet sendes med mail til 115 medlemmer, 
8 får bladet med posten og resten 74 stk.er fra byen og får leveret bladet i deres postkasse 
af bestyrelsen. Vi takker Niels Westh for hans arbejde som redaktør af bladet. 
 
Antallet af medlemmer er 197 ved udgangen af 2024. Vi mister stadig medlemmer og får 
også 2-3 nye om året. I 2024 har vi dog fået 12 nye medlemmer. Det er dejligt. Vi er af-
hængig af bl.a. medlemskontingenter til foreningens arbejde. 
 
Regnskabet for året udviser et overskud på 7.674 kr. Kassereren fortæller mere om ind-
tægter og udgifter i regnskabet under punktet om godkendelse af regnskab.  
 
Byforeningen har modtaget tilskud fra 4 fonde på i alt 45.000 kr. til køb af 4 stk. nye pc’ere 
med brede skærme, så vi kan have 2 dokumenter åbne samtidig, hvilket letter vores ar-
bejde med registrering af arkiverne. Vi har fået udbetalt 35.000 kr. indtil nu og det sidste 
beløb afventer endelig beslutning om køb. Vi takker Brdr. E., S. og A, Larsens Legat, Fon-
den Bornholms Brand, Sparekassen Bornholms Fond og Ruth og Paul Jørgensens Minde-
fond. 
 
Lokalpuljemidlerne fra BRK var på 56.251 kr., et mindre beløb end i 2023. Pengene blev 
fordelt til foreninger i Allinge efter ansøgning og beløbene fremgår af regnskabet.  
 
Vi bruger mange timer i lokalarkivet på at modtage, registrere og arkivere alle de mange 
arkivalier, som vi modtager. Vi hjælper også de besøgende, der kommer i arkivet og søger 
oplysninger og billeder af familiemedlemmer, huse og andre relevante oplysninger. Tak for 
at så mange tænker på at komme til os med deres gl. billeder, dokumenter og andre arki-
valier, så vi kan bevare det til glæde og gavn for fremtiden. 
 
Videre bruger vi mange timer på arbejdet med de stadig aktuelle udfordringer med bo-
pælspligten i Allinge. Vi har et godt samarbejde med medarbejdere i BRK om disse sager, 
hvilket er positivt. 
Vi takker Anne-Mette Stampe og Steen Gornitzka for deres store arbejde med området. 
 
Vi takker for samarbejdet med Folkemødesekretariatet for hjælpen til, at vi kan sætte jule-
lys på havnen til glæde for byens borgere og besøgende. 
 
Byforeningen prøver også at skabe lidt debat og sætte nogle aktuelle sager til drøftelse 
blandt vores politikere og pressen. For nylig har vi sendt 3 læserbreve til både politikerne 
og Bornholms Tidende. De peger på nogle ting og hændelser, som der burde blive taget 
hånd om:  1. læserbrev ”Vi undrer os” om renovering af P-pladsen ved Netto, 2. læserbrev 
”Beskyttelse af kysten” i forbindelse med de ødelæggelser, der skete ved Nordbornholms 
Røgeri og 3. læserbrev ”Sikkerhed” ved P-pladsen ved Nordbornholms Røgeri med op-
sætning af træstammer på metalben og manglende skiltning. Vi takker Anders Koefoed 
Larsen for hans utrættelige kamp for Allinge. 
  
Til sidst siger bestyrelsen en stor tak til alle, der på den ene eller anden måde har hjulpet 
foreningen og for samarbejdet med Allinge-Sandvig Seniorklub, bestyrelsen for Kærnehu-
set, Børn på Nordlandet, Allinge kirke, Folkemødesekretariatet, BRK, andre myndigheder 
og organisationer. 


